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Fødevareministerens endelige besvarelse af spørgsmål nr. 546 (FLF alm. del) stillet den 
25. juli 2013 efter ønske fra Erling Bonnesen (V)

Spørgsmål nr. 546:

”Ministeren bedes redegøre for de eksportmæssige overvejelser og forhold i relation til
mærkning af, om fødevarer er halalslagtet eller ej.”

Svar:

Som opfølgning på mit svar af 23. august 2013 kan jeg oplyse, at Fødevarestyrelsen har hørt 
erhvervet om, hvilke eksportmæssige konsekvenser det vil have at mærke kød med oplysning om, 
at det stammer fra dyr, som er halalslagtet. 

Fødevarestyrelsen har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 

"Fødevarestyrelsen oplyser, at der efter Landbrug og Fødevarers opfattelse, både på 
eksportmarkeder og på hjemmemarkedet er risiko for, at ikke-muslimske forbrugere vil fravælge 
dansk kød, der er halal-mærket, og i stedet købe kød fra andre EU-lande eller tredjelande, hvorfra 
kødet ikke er mærket med oplysninger om slagtemetode. Danske slagterier, både på 
hjemmemarkedet og på eksportmarkeder, vil dermed blive udsat for en konkurrenceforvridning, 
som vil favorisere udenlandske slagterier, som måske endda halalslagter uden bedøvelse.

Endvidere har Dansk Industri tilkendegivet, at virksomhederne leverer det, kunden ønsker, og at 
eventuelle danske krav herudover altid vil være dyrere.

Endelig har Danske Slagtermestre oplyst, at det på ingen måde vil lette eksporten med en dansk 
særregel, som erhvervet skal ud og forklare eksportmarkedet."

Karen Hækkerup
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